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REVISTA PRESEI 

 

 CEx PSD, astăzi, după ce Klaus Iohannis a respins propunerile de miniştri 

interimari 

Social-democraţii se reunesc, luni, în CEx, pentru a discuta despre blocajul din Guvern, 

după ce Klaus Iohannis a respins cele trei propuneri de miniştri interimari, au declarat 

surse din partid pentru MEDIAFAX. O altă temă de discuţie vizează campania pentru 

alegerile prezidenţiale. 

Potrivit surselor MEDIAFAX, şedinţa CEx va începe la ora 18:00, la sediul PSD din 

Kiseleff. 

Social-democraţii ar urma să vorbească despre blocajul din Guvern, în contextul 

refuzului lui Klaus Iohannis de a numi miniştri interimari, după ce ALDE a părăsit 

guvernarea. 

Un alt subiect pe care social-democraţii îl vor aborda luni vizează şefia Senatului, după 

demisia lui Călin Popescu Tăriceanu. PSD a decis să îl susţină pe Teodor Meleşcanu 

pentru funcţia de preşedinte al Senatului. Votul în plen urmează să aibă loc marţi, 10 

septembrie. 

Totodată, membrii PSD vor discuta şi despre campania pentru alegerile prezidenţiale, 

campanie care va începe oficial pe 12 octombrie. Majoritatea candidaţilor au început 

deja strângerea de semnături şi şi-au amplasat corturi şi bannere cu mesaje în toată 

ţara. 

Înainte de şedinţa Comitetului Executiv, Viorica Dăncilă şi miniştrii PSD se vor întruni în 

şedinţă de Guvern, începând cu ora 16:00. 

Klaus Iohannis a anunţat, joi, că respinge cele trei propuneri de miniştrii interimari 

făcute de premierul Viorica Dăncilă, respectiv Niculae Bădălău la Energie, Ioan Deneş 

la Mediu şi Ştefan Radu Oprea la relaţia cu Parlamentul. Şeful statului a susţinut 

sătpămâna trecută că nu va accepta remanierile propuse de Viorica Dăncilă, fiind o 

guvernare „haotică, incompetentă şi coruptă”. 

Premierul Viorica Dăncilă a sesizat anterior CCR pentru a reclama un conflict între 

Guvern şi Administraţia Prezidenţială. Ulterior, aceasta a afirmat că sesizarea ar trebui 

văzut şi ca un mijloc „de a avea nişte reguli pe viitor”.  
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CCR a stabilit ca părţile implicate în conflictul juridic între Guvern şi Administraţia 

Prezidenţială să transmită punctele de vedere până pe 11 septembrie. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul se reuneşte în prima şedinţă după demisia miniştrilor ALDE / Bursele pentru 

elevi şi Spitalul Regional de Urgenţă Cluj, pe ordinea de zi 

Guvernul ar putea aproba, în şedinţa de luni, indicatorii tehnico-economici ai obiectivului de 

investiţii „Spitalul Regional de Urgenţă Cluj”. Pe ordinea de zi se află şi un proiect de modificare 

a HG privind organizarea şi funcţionarea Inspecţiei de Stat pentru Controlul Cazanelor. 

Guvernul se reuneşte în prima şedinţă după demisia miniştrilor ALDE / Bursele pentru elevi şi 

Spitalul Regional de Urgenţă Cluj, pe ordinea de zi 

Executivul a publicat ordinea de zi a şedinţei de luni. Deşi premierul Viorica Dăncilă a anunţat 

săptămâna trecută că va da Ordonanţă de urgenţă pentru prelungirea înscrierii la vot al românilor 

din Diaspora, această ordonanţă nu se află pe ordinea de zi a şedinţei de luni. 

Printre actele normative care urmează a fi discutate şi adoptate se află şi un proiect de hotărâre 

pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Spital Regional de 

Urgenţă Cluj" . 

„ Se aprobă indicatorii tehnico-economici ai obiectivului de investiţii “Spital Regional de 

Urgenţă Cluj”, prevăzuţi în anexa 1, care face parte integrantă din prezenta hotărâre. Obiectivul 

de investiţii se va realiza din fonduri externe nerambursabile, de la bugetul de stat prin bugetul 

Ministerului Sănătăţii, precum şi din alte surse legal constituite în limita sumelor aprobate anual 

cu această destinaţie, conform programelor de investiţii publice aprobate potrivit legii”, potrivit 

proiectului de hotărâre aflat în dezbatere publică. 

Un alt proiect aflat pe ordinea de zi vizează aprobarea cuantumului minim al burselor de 

performanţă, de merit, de studiu şi de ajutor social pentru elevii din învăţământul preuniversitar 

de stat, cu frecvenţă, care se acordă elevilor în anul şcolar 2019-2020. 

„În anul şcolar 2019-2020, cuantumul minim al burselor de performanţă, de merit, de studiu şi de 

ajutor social, de care pot beneficia elevii din învăţământul preuniversitar de stat cu frecvenţă, 

este cel stabilit de autorităţile administraţiei publice locale, aflat în plată în anul 

şcolar 2018-2019. Autorităţile deliberative ale administraţiei publice locale pot stabili un 

cuantum mai mare al burselor, în funcţie de posibilităţile financiare ale unităţilor/subdiviziunilor 

administrativ-teritoriale”, se arată în actul normativ. 
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Miniştrii vor discuta, luni, şi despre modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr. 

1340/2001 privind organizarea şi funcţionarea Inspecţiei de Stat pentru Controlul Cazanelor, 

Recipientelor sub Presiune şi Instalaţiilor de Ridicat, precum şi pentru modificarea anexei nr. 3 la 

Hotărârea uvernului nr. 27/2017 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Economiei. 

Totodată, pe ordinea de zi se află şi două proiecte de hotărâre privind aprobarea bugetului de 

venituri şi cheltuieli pe anul 2019 pentru două societăţi aflate sub autoritatea Ministerului 

Economiei, respectiv pentru Societatea "Avioane Craiova" S.A şi pentru Societatea ROMAERO 

S.A. 

Pe ordinea de zi a şedinţei de luni a Cabinetului Dăncilă se află şi un memorandum cu tema: 

Strategia de administrare a datoriei publiceguvernamentale 2019-2021. 

De asemenea, miniştrii vor lua act de raportul privind activitatea întreprinderilor publice, pentru 

anul 2018 şi de planul Anual de Lucru al Guvernului 2019, actualizat. 

Premierul Viorica Dăncilă a convocat pentru luni prima şedinţă de Guvern, după ce miniştrii 

ALDE au demisionat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 În semestrul I 2019 investiţiile nete în economie au fost de 39,685 mld. lei, în creştere cu 

12,1% 

În semestrul I 2019 investiţiile nete realizate în economia naţională au însumat 39,685 miliarde 

lei, fiind în creştere cu 12,1%, comparativ cu semestrul I 2018. 

În semestrul I 2019 investiţiile nete în economie au fost de 39,685 mld. lei, în creştere cu 12,1% 

În trimestrul II 2019 investiţiile nete realizate în economia naţională au însumat 22,536 miliarde 

lei, fiind în creştere cu 18,7%, comparativ cu trimestrul II 2018. 

În trimestrul II 2019, comparativ cu trimestrul II 2018, investiţiile nete realizate în economia 

naţională au crescut cu 18,7%, creştere înregistrată la toate elementele de structură astfel: 

lucrările de construcţii noi (+37,8%), utilaje inclusiv mijloace de transport (+7,9% ) şi alte 

cheltuieli (+1,6%). 

În semestrul I 2019, comparativ cu semestrul I 2018, investiţiile nete realizate în economia 

naţională au crescut cu 12,1%, creştere înregistrată la lucrările de construcţii noi (+30,3%) şi la 

alte cheltuieli (+4,8%). Investiţiile nete în utilaje (inclusiv mijloace de transport) au înregistrat o 

scădere cu 1,3%. 

(Sursa: Mediafax) 
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FT: O treime din investiţiile străine directe aparţin companilor care evită plata taxelor 

O treime din investiţiile străine pe plan internaţional aparţin multinaţionalelor care evită plata 

taxelor, 40% din fluxurile de capital fiind utilizate drept vehicule pentru inginerii financiare, 

relevă un articol din Financial Times. 

FT: O treime din investiţiile străine directe aparţin companilor care evită plata taxelor 

O mare parte din investiţiile străine directe sunt capitaluri „fantomă”, concepute mai degrabă 

pentru a minimaliza obligaţiile fiscale ale companiilor şi mai puţin pentru a finanţa activitatea 

productivă, potrivit unor studii recente. 

Aproape 40 la sută din investiţiile străine directe (ISD) la nivel mondial, în valoare de 15 

miliarde de dolari, trec prin companii fără activităţi reale de afaceri, constată un studiu realizat de 

FMI şi Universitatea din Copenhaga. 

În schimb, acestea sunt vehicule pentru inginerii financiare, „adesea pentru a reduce factura 

fiscală globală a multinaţionalelor”, au spus cercetătorii Jannick Damgaard, Thomas Elkjaer şi 

Niels Johannesen, care au efectuat studiul. 

Concluziile vin într-un moment în care guvernele sunt preocupate de modul în care 

multinaţionalele evită plata impozitelor. Reforma fiscală se numărăr printre priorităţile majore 

ale G7. Recente decizii unilaterale ale Franţei pentru impozitarea marilor companii din 

tehnologie care operează în ţară au sporit presiunea asupra altor membri G7 pentru a ajunge la un 

acord. 

OCDE a fost însărcinată cu identificarea soluţiilor acceptabile la nivel global până anul viitor. 

Aproape jumătate din investiţiile fantomă identificate de cercetători se aflau la Luxemburg şi 

Olanda. Alte ţări în care mai puţin de jumătate din ISD sunt reale sunt Malta, Irlanda, Elveţia şi o 

serie de teritorii britanice, potrivit autorilor studiului. 

Brad Setser, economist la Council on Foreign Relations din New York, spune că studiul a arătat 

că respectivele structuri - companii sau investiţii fantomă - sunt optimizate pentru reducerea 

impozitului companiilor globale. 

„Apple nu-şi produce iPhone-urile în Irlanda şi nici nu le proiectează şi nici nu dezvoltă sistemul 

de operare din Irlanda, cu toate acestea una dintre cele mai valoroase investiţii americane în 

străinătate este participaţia Apple la Apple Ireland”, a spus Setser. 
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Aproape două treimi din investiţiile făcute în Irlanda sunt „fantomă”, a constatat studiul FMI. 

În ciuda eforturilor internaţionale recente de a împiedica companiile să procedeze astfel, 

capitalurile fantomă au crescut, conform studiului, ca pondere în ISD totale. Până în 2010, ISD 

fantomă reprezenta 31% din totalul investiţiilor străine directe, dar în 2017 a ajuns la 38%. 

Pe ţări, valorile diferă: în Marea Britanie ISD fantomă au crescut de la 3% în 2009 la 18% în 

2017, în timp ce în Belgia şi Suedia, ponderea a scăzut de la aproximativ 30% la sub 10% în 

aceeaşi perioadă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 INS: Deficitul comercial a ajuns la 9,48 miliarde de euro în primele şapte luni ale anului 

Deficitul comercial al României a crescut la 9,48 miliarde de lei în primele şapte luni ale anului, 

cu 1,89 miliarde de euro în plus faţă de cel înregistrat în perioada similară a anului trecut, potrivit 

datelor comunicate luni de Institutul Naţional de Statistică. 

 

În perioada ianuarie - iulie 2019, exporturile au însumat 40,73 miliarde de euro, în creştere cu 

2,1%. În acelaşi timp, importurile au depăşit 50,21 miliarde de euro, cu 5,8% mai mult. 

 

În primele şapte luni ale anului în curs, ponderi importante în structura exporturilor şi 

importurilor sunt deţinute de grupele de produse: maşini şi echipamente de transport (48,0% la 

export şi 37,2% la import) şi alte produse manufacturate (32,2% la export şi respectiv 30,4% la 

import). 

 

În ceea ce priveşte luna iulie, exporturile au ajuns la 5,84 miliarde de euro, iar importurile, la 7,6 

miliarde de euro, rezultând un deficit de 1,76 miliarde de euro. 

 

Faţă de luna iulie 2018, exporturile din luna iulie 2019 au scăzut cu 1,0%, iar importurile au 

crescut cu 5,9%. 

 

Valoarea schimburilor cu statele din Uniunea Europeană, în primele şapte luni ale anului, au fost 

de 31,39 miliarde de euro la expedieri şi de 37,52 miliarde de euro la introduceri, reprezentând 

77,1% din total exporturi şi 74,7% din total importuri. 

 

Valoarea schimburilor în afara UE în cele şapte luni analizate a fost de 9,34 miliarde euro la 

exporturi şi de 12,69 miliarde de euro la importuri, reprezentând 22,9% din total exporturi şi 

25,3% din total importuri.  

(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Muncii, Marius Budăi, susţine nevoia corelării planului de învăţământ cu 

cerinţele de pe piaţa muncii 

Ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Marius Budăi, a subliniat, luni, cu prilejul deschiderii 

noului an şcolar, necesitatea corelării planului de învăţământ cu piaţa forţei de muncă din 

România. 

 

Budăi, care a participat la festivitatea de deschidere a anului şcolar la Şcoala 6 "Grigore Antipa" 

din municipiul Botoşani, a afirmat că şcoala românească trebuie să asigure forţă de muncă 

calificată pentru economia românească. 

 

"Trebuie să avem un plan. De aceea există şi învăţământul dual, de aceea am înfiinţat în acest an 

mai multe şcoli cu clase profesionale tocmai din dorinţa de a corela planul de învăţământ cu 

cerinţa de pe piaţa forţei de muncă, discutând, bineînţeles, cu patronatele din România. Trebuie 

să ne adaptăm, trebuie să ne întoarcem la ceea ce noi ne-am dorit cândva, acea forţă de muncă 

calificată, bineînţeles fiind problema fiecărui guvern, indiferent de culoarea lui politică, să se 

îngrijească să fie şi bine plătită", a afirmat Budăi. 

 

El a militat pentru o comunicare eficientă între administraţie, sindicate şi patronate pe tema 

calificării forţei de muncă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Daniel Breaz cere primarilor ”să se mişte mai repede”: Licitaţiile trebuie pornite înainte 

de finalul anului şcolar 

Ministrul interimar al Educaţiei, Daniel Breaz, a declarat, luni, la deschiderea anului şcolar, 

referitor la miile de şcoli din România unde elevii trebuie să meargă în continuare la toalete în 

curte, că acestea se află în administrarea primăriilor, solicitându-le edililor să se "mişte mai 

repede". 

Daniel Breaz cere primarilor ”să se mişte mai repede”: Licitaţiile trebuie pornite înainte de 

finalul anului şcolar 

"Şcolile se află în administrarea primăriilor, acolo unde primarii sunt destoinici, sunt preocupaţi 

de învăţământ, e problema infrastructurii. Toate aceste lucruri se rezolvă, s-au rezolvat. Sunt şi 

locuri unde va trebui să mai insistăm, să comunicăm mai mult cu primarii astfel încât să-i 

conştientizăm de faptul că trebuie să se mişte mult mai repede.  
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Procedeele de licitaţie trebuie pornite undeva, cu mult înainte de terminarea anului şcolar pentru 

ca, pe perioada vacanţei de vară, aceste probleme să fie rezolvate, să nu ne mai lovim de aceste 

probleme cu o săptămână înainte de începerea anului şcolar", a declarat Daniel Breaz, luni, la 

Şcoala Gimnazială nr. 79 din Bucureşti. 

Mii de elevi merg şi în acest an şcolar la toalete în curte. Un loc fruntaş este ocupat de Botoşani, 

unde 157 de şcoli au toaleta în curte. Teleormanul a primit peste 3 mil. lei pentru rezolvarea 

acestor probleme şi totuşi 43 de şcoli, dintre care trei din oraşul Videle, au toalete exterioare. 

Conform Inspectoratului Şcolar Judeţean Dolj, în judeţ sunt 88 de clădiri fără autorizaţie sanitară 

pentru că au toaletele în curte, iar unele dintre ele nu au nici apă curentă. 

Un număr de 2.824.594 de elevi şi copii de grădiniţă au început, luni, cursurile anului şcolar 

2019 - 2020. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Luni începe şcoala/ În România funcţionează încă peste 1.100 de unităţi de învăţământ cu 

toalete necorespunzătoare / Consiliul Naţional al Elevilor îndeamnă la proteste 

În luna martie 2019, în România funcţionau 1.180 de şcoli cu grupuri sanitare 

necorespunzătoare, anunţă Ministerul Educaţiei Naţionale, precizând că anul trecut numărul 

unităţilor de învăţământ care aveau grupuri sanitare neconforme era 1.489. 

Luni începe şcoala/ În România funcţionează încă peste 1.100 de unităţi de învăţământ cu toalete 

necorespunzătoare / Consiliul Naţional al Elevilor îndeamnă la proteste 

Ministerul Educaţiei Naţionale precizează, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX, că în 

2017, erau 2.219 unităţi de învăţământ cu grupuri sanitare situate în curte, fără apă curentă şi fără 

canalizare, în 2018, numărul acestora a scăzut la 1.489 de unităţi de învăţământ, iar anul acesta, 

în luna martie, funcţionau 1.180 de şcoli cu grupuri sanitare necorespunzătoare. 

Reprezentanţii ministerului condus interimar de Daniel Breaz precizează că a fost alocată suma 

de aproximativ 65 milioane lei pentru îmbunătăţirea condiţiilor din 858 de unităţi de învăţământ 

care funcţionează cu grupuri sanitare situate în curte, fără apă curentă şi fără canalizare. 

Un număr de 2.824.594 de elevi şi copii de grădiniţă încep, luni, cursurile anului şcolar 2019 - 

2020, potrivit Ministerului Educaţiei Naţionale (MEN). 

Cursurile vor fi predate în acest an şcolar de un număr total de 215.289 de cadre didactice, în 

6.293 de unităţi de învăţământ cu personalitate juridică şi 11.171 structuri arondate, potrivit 

Ministerului Educaţiei Naţionale. 
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Durata noului an şcolar este 35 săptămâni de cursuri, structurate în două semestre, respectiv 

semestrul I, între 9 septembrie 2019 - 20 decembrie 2019, şi semestrul al II-lea, între 13 ianuarie 

2020 - 12 iunie 2020, urmând ca pe 29 mai 2020 să aibă loc încheierea cursurilor pentru clasa a 

XII-a zi, a XIII-a seral şi frecvenţă redusă, iar pe 5 iunie 2020, încheierea cursurilor pentru clasa 

a VIII-a. 

Vacanţele elevilor din toate ciclurile de învăţământ sunt programate astfel: 

- vacanţa de iarnă (21 decembrie 2019 - 12 ianuarie 2020) 

- vacanţa de primăvară (4 aprilie - 21 aprilie 2020) 

- vacanţa de vară (13 iunie - data din septembrie 2020 la care vor începe cursurile anului şcolar 

2020 - 2021). 

Suplimentar, clasele din învăţământul primar şi grupele din învăţământul preşcolar beneficiază 

de vacanţă în săptămâna 26 octombrie - 3 noiembrie 2019. 

43 de şcoli din Teleorman au toalete în curte. Trei dintre acestea sunt în oraşul Videle 

Copiii din 43 de şcoli din judeţul Teleorman, dintre care trei din oraşul Videle, vor folosi şi în 

acest an toaletele din curtea unităţilor, cu toate că Guvernul a alocat peste 3 milioane de lei 

pentru rezolvarea acestor probleme, transmite corespondentul MEDIAFAX. 

Toate cele 43 de unităţi şcolare din judeţul Teleorman care mai au încă toaletele în curte au 

primit fonduri de la Guvern pentru remedierea situaţiei. Prin hotărârea 363 din 30 mai privind 

repartizarea unor sume din transferuri din bugetul de stat către bugetele locale pentru finanţarea 

unor cheltuieli de capital ale unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat, judeţul Teleorman a 

primit suma de 3.301.000 lei, bani care au fost ulterior distribuiţi unităţilor de învăţământ cu 

probleme. 

Cu toate acestea, până în prezent, puţine administraţii locale au reuşit să rezolve problema înainte 

de începerea anului şcolar. 

Reprezentanţii Prefecturii Teleorman susţin că dacă primăriile nu vor rezolva problema toaletelor 

până la finalul acestui an, vor fi obligate să returneze banii la stat. 

„Da, există o hotărâre de Guvern prin care se alocă suma de 3.301.000 lei pentru rezolvarea 

acestei probleme şi într-adevăr sunt încă probleme. Chiar în aceste zile efectuăm un control, ale 

cărui rezultate le vom avea săptămâna următoare. Dar echipele noastre mixte au văzut în teren că 

sunt destule probleme. Totuşi, dacă nu se vor rezolva, vor fi obligaţi să returneze banii. Altă 

sancţiune nu există. Dar se fac eforturi în acest sens”, au transmis reprezentanţii Prefecturii 

Teleorman, la solicitarea MEDIAFAX. 
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Pe de altă parte, şi reprezentanţii Inspectoratul Şcolar Teleorman derulează verificări la unităţile 

de învăţământ şi, îndeosebi, la cele cu toalete în curte. 

„În acest moment, potrivit datelor pe care noi le avem centralizate, există 43 de unităţi de 

învăţământ în Teleorman cu toaletele în exterior. Dar toate au primit fonduri. Unii au demarat 

deja procedurile, alţii spun că durează mai mult achiziţiile, licitaţiile etc. Vă pot da câteva 

exemple de localităţi în care avem încă situaţii de tipul celei despre care vorbim: Balaci, Băbăiţa. 

Bragadiru, Ciolăneşti, Drăgăneşti de Vede, Lunca, Măldăeni, Purani, Putineiu, Seaca, Segarcea 

Vale, Salcia, Sfinţeşti, Stejaru, Talpa şi Videle”, a declarat Oana Stoicescu, responsabil de 

comunicare în cadrul ISJ Teleorman. 

În teren, lucrurile arată a fi mai grave decât par în documente. 

În Drăgăneşti de Vede există o grădiniţă funcţională, care îşi va deschide porţile în scurt timp, şi 

care deţine o toaletă exterioară. Copiii sunt aşteptaţi aici cu toalete turceşti, chiuvetele 

nefuncţionale, mizerie pe uşi şi pe ziduri. În interior, o sobă veche, încă funcţională, este utilă pe 

timp de iarnă, pentru că aceasta este principala sursă de încălzire a grădiniţei. Bani pentru 

centrală termică n-au fost. 

Femeia de serviciu a grădiniţei spune că reabilitarea toaletei din curte este promisă de mulţi ani, 

dar nu se întâmplă niciodată: „Eu sunt femeie de serviciu aici de zeci de ani. Ce să zic? Astea 

sunt condiţiile în care se primesc copiii în fiecare an. Se tot spune că se va face o toaletă în 

interior şi poate se va întâmpla, dar oricum astea nu sunt condiţii în care să laşi copiii la baie. 

Adică se vede şi se simte de departe că acolo nu e în regulă. Şi mai sunt mulţi în situaţia asta”. 

Şi în oraşul Videle sunt unităţi şcolare cu toalete în curte. Astfel de situaţii se întâlnesc în două 

grădiniţe şi o şcoală. Şi pentru acestea au fost alocaţi bani de la Guvern, dar încă nu s-a trecut la 

fapte. 

Primarul oraşului, Nicolae Bădănoiu, spune că lucrurile se vor rezolva, dar că a inclus 

remedierea acestei probleme într-un plan mai mare, intenţionând să reproiecteze unităţile de 

învăţământ care au încă elemente improprii de funcţionare. 

„Am primit bani acum o lună şi facem demersurile. Nu am mers pe varianta licitaţiei, ci pe 

achiziţie directă, ca să meargă lucrurile mai repede. Vă spun exact cât am primit pentru asta de la 

Guvern: aproape un miliard de lei pentru cele trei unităţi de învăţământ. Dar eu îmi doresc ca la 

una dintre grădiniţe şi la şcoală să facem o reproiectare. De asta va dura probabil mai mult”, a 

spus Nicolae Bădănoiu. 

Judeţul Teleorman are 141 de unităţi şcolare cu personalitate juridică. 
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Consiliul Naţional al Elevilor îndeamnă toţi elevii să protesteze cu ocazia începerii 

cursurilor 

Consiliul Naţional al Elevilor îndeamnă, duminică, toţi elevii din România să protesteze cu 

ocazia începerii cursurilor din anul şcolar 2019-2020, nemulţumiţi fiind de ordinul de ministru 

prin care elevii cu medii sub 5 la Evaluare sunt obligaţi să meargă la şcoli profesionale. 

"Astfel, în data de 9 septembrie, în timpul desfăşurării festivităţii de deschidere a anului şcolar în 

fiecare şcoală, îi încurajăm pe cei ale căror interese le reprezentăm să se alăture protestului 

intitulat „Doliu pentru educaţie”. Dorim să tragem un semnal de alarmă cu privire la practicile 

desuete din sistemul de învăţământ românesc, care valorifică interesele personale ale 

politicienilor în detrimentul nevoilor reale ale elevilor din România", transmite Consiliul 

Naţional al Elevilor, într-un comunicat de presă remis duminică MEDIAFAX. 

Reprezentanţii Consiliului Naţional al Elevilor precizează că ordinul de ministru care trimite 

elevii ce vor avea media mai mică de 5 la Evaluarea Naţională direct în şcolile profesionale, 

"contribuind în acest mod la consolidarea percepţiei conform căreia învăţământul profesional 

reprezintă „groapa de gunoi” a sistemului", este motivul principal de protest în curtea şcolii. 

„Elevi, părinţi, profesori – voi sunteţi comunitatea şcolară. De la noi ar trebui să vină 

schimbarea, noi trebuie să ne ridicăm împotriva măsurilor populiste, nefundamentate, izvorâte 

din interese şi orgolii personale şi să apărăm educaţia. Alăturaţi-vă protestului „Doliu pentru 

educaţie”, iar luni, când păşiţi pe poarta şcolii, faceţi-o cu o banderolă neagră pe braţ. Este felul 

nostru de a spune: aşa nu se mai poate.”, a transmis Antonia Pup, preşedintele Consiliului 

Naţional al Elevilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 România anului 2019: Mii de elevi merg şi în noul an şcolar la toalete în curte 

Un număr de 2.824.594 de elevi şi copii de grădiniţă încep, luni, cursurile anului şcolar 2019 - 

2020, potrivit Ministerului Educaţiei Naţionale (MEN). Consiliul Naţional al Elevilor a îndemnat 

toţi elevii să protesteze cu banderole negre, din cauza ordinului privind şcolile profesionale. 

Potrivit ministerului Educaţiei Naţionale, 2.824.594 de elevi şi copii de grădiniţă încep, luni, 

cursurile anului şcolar 2019 - 2020. Cursurile vor fi predate în acest an şcolar de un număr total 

de 215.289 de cadre didactice, în 6.293 de unităţi de învăţământ cu personalitate juridică şi 

11.171 structuri arondate, potrivit Ministerului Educaţiei Naţionale. 
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Durata noului an şcolar este 35 săptămâni de cursuri, structurate în două semestre, respectiv 

semestrul I, între 9 septembrie 2019 - 20 decembrie 2019, şi semestrul al II-lea, între 13 ianuarie 

2020 - 12 iunie 2020, urmând ca pe 29 mai 2020 să aibă loc încheierea cursurilor pentru clasa a 

XII-a zi, a XIII-a seral şi frecvenţă redusă, iar pe 5 iunie 2020, încheierea cursurilor pentru clasa 

a VIII-a. 

Vacanţele elevilor din toate ciclurile de învăţământ sunt programate astfel: 

- vacanţa de iarnă (21 decembrie 2019 - 12 ianuarie 2020) 

- vacanţa de primăvară (4 aprilie - 21 aprilie 2020) 

- vacanţa de vară (13 iunie - data din septembrie 2020 la care vor începe cursurile anului şcolar 

2020 - 2021). 

Ministerul a mai anunţat că manualele şcolare pentru clasele I-VI, respectiv clasele VIII-XII, 

care au fost retipărite, au ajuns deja în judeţe şi în unităţile de învăţământ, astfel încât în prima zi 

de şcoală să fie puse la dispoziţia elevilor. 

În ceea ce priveşte Capitala, planul de şcolarizare pe anul 2019-2020 însumează, la nivelul 

Bucureştiului, un număr de 294.231 elevi, care vor învăţa în 419 de şcoli de stat, respectiv 222 

private, au precizat reprezentanţii Inspectoratului Şcolar al Municipiului Bucureşti pentru 

MEDIAFAX. Din totalul unităţilor de învăţământ de stat, 317 nu au autorizaţie ISU nici acum. 

Rerefritor la paza unităţilor de învăţământ, la nivelul Capitalei, 107 instituţii au pază proprie, 194 

prin intermediul unor societăţi specializate, 112 au pază mixtă şi 378 cu supraveghere video. 

Potrivit ISMB, 67 unităţi de învăţământ din Capitală funcţionează fără niciun fel de pază. 

Pe de altă parte, Consiliul Naţional al Elevilor a îndemnat toţi elevii din România să protesteze 

cu ocazia începerii cursurilor din anul şcolar 2019-2020, nemulţumiţi fiind de ordinul de ministru 

prin care elevii cu medii sub 5 la Evaluare sunt obligaţi să meargă la şcoli profesionale şi i-a 

încurajat pe aceştia să poarte banderole negre pe braţe. 

Reprezentanţii Consiliului Naţional al Elevilor precizează că ordinul de ministru care trimite 

elevii ce vor avea media mai mică de 5 la Evaluarea Naţională direct în şcolile profesionale, 

"contribuind în acest mod la consolidarea percepţiei conform căreia învăţământul profesional 

reprezintă „groapa de gunoi” a sistemului", este motivul principal de protest în curtea şcolii. 

Luni, 9 septembrie, peste 10.000 de poliţişti vor fi în misiune, în zona grădiniţelor, şcolilor şi 

liceelor din toată ţara, pentru un început în siguranţă al noului an şcolar. 

România anului 2019: Mii de elevi merg şi în noul an şcolar la toalete în curte 

Mii de elevi merg şi în acest an şcolar la toalete în curte. Un loc fruntaş este ocupat de Botoşani, 

unde 157 de şcoli au toaleta în curte. Teleormanul a primit peste 3 mil. lei pentru rezolvarea 

acestor probleme şi totuşi 43 de şcoli, dintre care trei din oraşul Videle, au toalete exterioare. 
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Conform Inspectoratului Şcolar Judeţean Dolj, în judeţ sunt 88 de clădiri fără autorizaţie sanitară 

pentru că au toaletele în curte, iar unele dintre ele nu au nici apă curentă. 

Lipsa investiţiilor în unităţile şcolare este vizibilă şi anul acesta. Mii de copii din judeţul Dolj vor 

continua să meargă la toaleta din curte, care nu are nicio sursă de încălzire. Astfel de situaţii apar 

imediat ce părăsim oraşul Craiova. De exemplu, în comuna Terpeziţa, situată la 27 de kilometri 

de Craiova, într-o singură curte sunt două unităţi şcolare, grădiniţă şi şcoala. Clădirea grădiniţei 

este una nouă şi are grupurile sanitare la interior. Elevii de la şcoală însă nu vor avea aceleaşi 

condiţii. Ei, ca să ajungă la toaletă, trebuie să traverseze curtea şcolii, toaleta fiind în exterior. 

Are apă curentă, însă nicio sursă de încălzire. Şi nu se ştie când va fi rezolvată problema pentru 

că bani pentru investiţii nu sunt. Managerul unităţii şcolare îşi pune speranţa într-un proiect pe 

grupul de acţiune locală. 

„Nu am fost incluşi pe investiţiile prin programul naţional de dezvoltare locală pentru grupuri 

sanitare la interior, dar vom încerca pe GAL“, a spus Mirela Foleanu, managerul şcolii Terpeziţa. 

La Vela, elevii şi preşcolarii au toalete turceşti la 26 de metri de şcoală. 

În comuna Vela, la 37 de kilometri distanţă de Craiova, şcoala nu a beneficiat de mulţi ani de 

investiţii de reabilitare. S-au făcut doar reparaţiile de rigoare cu forţe proprii, în sensul că s-a 

tăiat iarba şi s-a igienizat. Toaletele au rămas însă la 26 de metri distanţă de clădirea şcolii. 

Această distanţă va fi parcursă şi în acest an de fiecare din cei 160 de elevi şi preşcolari, Ei au la 

dispoziţie în continuare trei toalete turceşti şi o chiuvetă. Nici aici nu există vreo sursă se 

încălzire pentru sezonul rece. 

Conducerea unităţii şcolare speră ca de anul viitor condiţiile să se schimbe. „Suntem prinşi pe 

proiect de investiţii prin PNDL. Se aşteaptă avizele ca să înceapă lucrările. Va fi modernizată 

clădirea şi vor fi construite toalete la interior pentru copii. Noi sperăm ca lucrările să înceapă 

anul viitor“, a spus Constantina Prodea, managerul Şcolii „Ilie Murgulescu“ din Vela. 

Pentru copiii care învaţă la şcolile cu statut de structură, din satele arondate comunei Vela, 

grupurile sanitare sunt fără apă curentă. Nici în unităţile de învăţământ nu este vreo sursă de apă. 

Managerul Şcolii Vela, care are în subordine şcolile din satele Bucovicior, Suharu şi Gubaucea, 

spune că „problema apei este rezolvată cu dozatoare”. Pentru începutul anului şcolar, grupurile 

sanitare sunt aceleaşi ca şi până acum, nişte construcţii improvizate. În satul Suharu, de exemplu, 

la şcoală toaleta este o cabină de lemn cu o singură încăpere, închisă cu un lanţ prins de cui. Este 

amplasată în spatele unităţii şcolare. Aici merg toţi copiii. În satul Bucovicior sunt două încăperi 

tot fără apă curentă, iar în satul Gubaucea, la şcoală sunt trei încăperi cu rol de grup sanitar. Nici 

aici nu este apă curentă. Fără apă curentă, spălatul pe mâini nu este un obicei, după cum spun 

chiar copiii. 

La nivelul judeţului Dolj, în acest an, zece şcoli au încheiat contracte prin care desfăşoară lucrări 

pentru mutarea toalerelor la interior. 
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„Sunt situaţii în care unităţile administrativ- teritoriale, pentru a grăbi rezolvarea acestei 

probleme referitoare la toaletele în curte, au achiziţionat containere şi instalarea acestora grăbeşte 

mult timpul de execuţie pentru că nu necesită autorizaţii. Aceste module sunt lipite de şcoală. 

Lucrările cele mai înaintate sunt la Melineşti, apoi la Calopăr. Din datele pe care le am cei de la 

şcoala din Cerăt sunt interesaţi de achiziţionarea unui modul de acest fel”, a spus inspectorul 

şcolar general, Monica Leontina Sună. 

În judeţul Botoşani, mii de elevi vor merge, şi în noul an şcolar, la toalete de lemn, improvizate, 

în curtea şcolilor. Deşi numărul acestor toalete a scăzut faţă de anul trecut, judeţul Botoşani 

rămâne pe loc fruntaş în topul judeţelor care nu pot asigura elevilor toalete corespunzătoare la 

şcoală.â 

„În momentul acesta, numărul unităţilor de învăţământ cu grupuri sanitare exterioare este în 

scădere. Comparativ cu anul trecut, când erau 207, acum vorbim de 157 unităţi, iar din acestea 

124 sunt prinse în proiecte de finanţare pentru amenajarea grupurilor sanitare în interiorul 

clădirilor. Majoritatea unităţilor de învăţământ din judeţ sunt incluse în diferite programe de 

finanţare pentru reabilitare. Celelalte 33 de unităţi din cele 157 care nu sunt prinse pe diferite 

programe de lucrări au efective mici de copii şi care cel mai probabil se vor închide în perioada 

următoare, elevii urmând să fie relocaţi”, a declarat prefectul judeţului Botoşani, Dan Şlincu. 

În Teleorman, 43 de şcoli au toalete în curte. Trei dintre acestea sunt în oraşul Videle. 

Guvernul a alocat peste 3 milioane de lei pentru rezolvarea acestor probleme.Toate cele 43 de 

unităţi şcolare din judeţul Teleorman care mai au încă toaletele încurte au primit fonduri de la 

Guvern pentru remedierea situaţiei. Cu toate acestea, până în prezent, puţine administraţii locale 

au reuşit să rezolve problema înainte de începerea anului şcolar. 

Reprezentanţii Prefecturii Teleorman susţin că dacă primăriile nu vor rezolva problema toaletelor 

până la finalul acestui an, vor fi obligate să returneze banii la stat. 

În Drăgăneşti de Vede există o grădiniţă funcţională care deţine o toaletă exterioară. Copiii sunt 

aşteptaţi aici cu toalete turceşti, chiuvetele nefuncţionale, mizerie pe uşi şi pe ziduri. În interior, o 

sobă veche, încă funcţională, este utilă pe timp de iarnă, pentru că aceasta este principala sursă 

de încălzire a grădiniţei. Bani pentru centrală termică n-au fost. Femeia de serviciu a grădiniţei 

spune că reabilitarea toaletei din curte este promisă de mulţi ani, dar nu se întâmplă niciodată. 

Şi în oraşul Videle sunt unităţi şcolare cu toalete în curte. Astfel de situaţii se întâlnesc în două 

grădiniţe şi o şcoală. Şi pentru acestea au fost alocaţi bani de la Guvern, dar încă nu s-a trecut la 

fapte. Primarul oraşului, Nicolae Bădănoiu, spune că lucrurile se vor rezolva, dar că a inclus 

remedierea acestei probleme într-un plan mai mare, intenţionând să reproiecteze unităţile de 

învăţământ care au încă elemente improprii de funcţionare. 
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În judeţul Galaţi, 25 de unităţi din judeţ au toaleta în curte. Localitatea Smârdan se află la doar 

nouă kilometri distanţă de oraşul Galaţi. Elevii şcolii gimnaziale încep cursurile într-o clădire 

veche, cu sobe de teracotă şi cu toaleta modernizată, dar situată în exterior. 

Părinţii spun că din cauza toaletei şi a holurilor neîncălzite copiii răcesc frecvent. Nici în satul 

Hanu Conachi, din comuna gălăţeană Fundeni, elevii nu încep anul şcolar în condiţii foarte bune. 

Autorităţile locale au ratat un proiect de finanţare şi sute de elevi de la două şcoli vor merge la 

cursuri în clădiri care se încălzesc cu lemne şi care au toaleta în curte. Totuşi, unităţile de 

învăţământ din satul gălăţean au dotări moderne, precum computerele şi imprimantele din 

laboratorul de informatică. 

Aproape 100 de unităţi de învăţământ din mediul rural dinjudeţul Maramureş au toalete 

exterioare. 

Directorul DSP Maramureş, Rareş Pop, a declarat corespondentuluiMEDIAFAX că unităţile care 

nu au primit autorizaţie trebuie, totuşi, să respecte normele igienico-sanitare minime. 

„La nivelul judeţului Maramureş avem 228 de unităţi de învăţământ cupersonalitate juridică, care 

mai au structuri arondate, din care 102 nu au apă potabilă, iar 94 sunt cu toaleta în exteriorul 

şcolii. Ca procent, 43,70% din unităţile şcolare din judeţ nu au autorizaţie sanitară de funcţionare 

din partea DSP. Printre localităţile din mediul rural care au toaleta în exterior la şcoli se numără 

Ruscova, Vişeul de Jos, Poienile de sub Munte, Repedea. Aceste unităţi care nu au primit 

autorizaţie trebuie, totuşi, să respecte normele igienico-sanitare minime. Aceste chestiuni nu sunt 

de azi”, a spus Pop. 

Potrivit acestuia, de asemenea, unele instituţii de învăţământ preşcolardin Maramureş îşi 

desfăşoară activitatea în clădiri private, care nu aparţin de primării. 

La nivelul judeţului Sălaj, din totalul de 347 de unităţi de învăţământ, nu au fost autorizate un 

număr de 6 din cauza grupurilor sanitare necorespunzatoare, a lipsei apei potabile sau a 

necesităţii unor lucrări de reabilitare a infrastructurii. 

„Trei dintre acestea ar putea fi autorizate până la începutul şcolii, fiind incluse actualmente în 

proiecte dereabilitare”, au anunţat reprezentanţii Prefecturii Sălaj. 

În judeţul Gorj, 34 de clădiri au toalete în curte. Gorjul are 109 unităţi de învăţământ de stat cu 

personalitate juridică, la care se adaugă o unitate de învăţământ special şi patru unităţi de 

învăţământ conexe. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Daniel Breaz cere primarilor ”să se mişte mai repede”: Licitaţiile trebuie pornite înainte 

de finalul anului şcolar 

Ministrul interimar al Educaţiei, Daniel Breaz, a declarat, luni, la deschiderea anului şcolar, 

referitor la miile de şcoli din România unde elevii trebuie să meargă în continuare la toalete în 

curte, că acestea se află în administrarea primăriilor, solicitându-le edililor să se "mişte mai 

repede". 

"Şcolile se află în administrarea primăriilor, acolo unde primarii sunt destoinici, sunt preocupaţi 

de învăţământ, e problema infrastructurii. Toate aceste lucruri se rezolvă, s-au rezolvat. Sunt şi 

locuri unde va trebui să mai insistăm, să comunicăm mai mult cu primarii astfel încât să-i 

conştientizăm de faptul că trebuie să se mişte mult mai repede. Procedeele de licitaţie trebuie 

pornite undeva, cu mult înainte de terminarea anului şcolar pentru ca, pe perioada vacanţei de 

vară, aceste probleme să fie rezolvate, să nu ne mai lovim de aceste probleme cu o săptămână 

înainte de începerea anului şcolar", a declarat Daniel Breaz, luni, la Şcoala Gimnazială nr. 79 din 

Bucureşti. 

Mii de elevi merg şi în acest an şcolar la toalete în curte. Un loc fruntaş este ocupat de Botoşani, 

unde 157 de şcoli au toaleta în curte. Teleormanul a primit peste 3 mil. lei pentru rezolvarea 

acestor probleme şi totuşi 43 de şcoli, dintre care trei din oraşul Videle, au toalete exterioare. 

Conform Inspectoratului Şcolar Judeţean Dolj, în judeţ sunt 88 de clădiri fără autorizaţie sanitară 

pentru că au toaletele în curte, iar unele dintre ele nu au nici apă curentă. 

Un număr de 2.824.594 de elevi şi copii de grădiniţă au început, luni, cursurile anului şcolar 

2019 - 2020. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Noul program "Casa Verde", destinat persoanelor fizice, demarează luni, 9 septembrie 

Noul Program "Casa Verde", destinat instalării de panouri fotovoltaice, începe luni, 9 septembrie 

şi se va adresa persoanelor fizice, ce pot deveni, astfel, şi producători de energie electrică. 

Conform datelor Ministerului Mediului, prezentate recent de către fostul ministru de resort, 

Graţiela Gavrilescu, prin bugetul alocat pentru acest program vor putea fi finanţate proiecte 

pentru circa 33.000 de unităţi locative. 

 

"Minimul de putere instalată este de 3 Kw şi se va putea din acel moment să negocieze şi cu 

societăţile de electricitate şi vor încheia contractul de racordare. Am aproximat că 33.000 de 

unităţi locative vor fi posesoare a acestor celule fotovoltaice. Ne gândim de pe acum ce sume 

să identificăm, împreună cu Ministerul Dezvoltării, alţi bani pentru un alt program şi lărgirea 

acestuia şi la persoane juridice şi instituţii publice.  
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Dăm dovadă de mare responsabilitate, prin acest program. Încercăm să facem şi noislucruri 

pe care alte ţări le-au făcut mai demult. Consider că a venit momentul în care fiecare dintre 

cei care doreşte să facă o economie, la buget să poată accesa banii prin Programul 

Operaţional Regional şi de la Administraţia Fondului pentru Mediu", a spus oficialul. 

 

Contractul de finanţare aferent Programului pentru instalarea de sisteme fotovoltaice a fost 

parafat, luni, 26 august 2019, de către preşedintele Administraţiei Fondului de Mediu (AFM), 

Cornel Brezuică, şi viceprim-ministrul şi ministrul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei 

Publice, Daniel Suciu. 

 

Bugetul alocat acestui program este de 656 de milioane de lei, din care 536 de milioane de lei 

prin Programul Operaţional Regional (POR) şi 120 de milioane de lei, de la AFM. 

 

Prin accesarea programului, pot fi instalate sisteme de panouri fotovoltaice pentru producerea de 

energie electrică, în vederea acoperirii necesarului de consum şi livrării surplusului în reţeaua 

naţională. 

 

Pentru a beneficia de finanţare în cadrul programului, persoana fizică trebuie să respecte criteriile 

de eligibilitate a solicitantului, criteriile de eligibilitate a proiectului şi cerinţele tehnice ale 

componentelor sistemului de panouri fotovoltaice. De asemenea, solicitanţii trebuie să prezinte 

documentele necesare pentru înscriere aşa cum se regăsesc în Ghidul de finanţare disponibil pe 

site-ul AFM, la secţiunea aferentă programului. 

 

Scopul programului privind instalarea sistemelor de panouri fotovoltaice îl reprezintă 

creşterea eficienţei energetice, îmbunătăţirea calităţii aerului şi reducerea emisiilor de gaze cu 

efect de seră, prin utilizarea sistemelor de panouri fotovoltaice pentru producerea de energie 

electrică necesară consumului propriu şi livrarea surplusului în sistemul energetic naţional. 

 

Începând din 26 august, lista cu instalatorii aprobaţi în cadrul programului a fost publicată pe 

site-ul AFM, iar instalatorii validaţi în cadrul Programului "Casa Verde Fotovoltaice" au semnat 

contractele de participare în perioada 2 - 6 septembrie 2019. 

 

Dosarele de finanţare pentru noul program se vor depune exclusiv electronic, iar pentru fiecare 

proiect eligibil solicitantul poate primi 20.000 de lei, indiferent de costul instalaţiei, diferenţa 

urmând să fie suportată de către acesta. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Companiile de stat au mers si mai prost in 2018. Datorii de zeci de miliarde de lei, 

subventiile s-au dus la transporturi 

In anul 2018 cele 225 de intreprinderi publice centrale au inregistrat venituri de 44,9 miliarde lei 

si cheltuieli de 41,3 miliarde lei, cu un profit brut de 7,1 miliarde lei realizat de 150 de 

intreprinderi si perderi brute de 3,5 miliarde lei inregistrate de 48 de intreprinderi. 

 

Datele apar inbtr-o nota referitoare la activitatea intreprinderilor publice, pentru anul 2018, care 

va fi discutata in sedinta de Guvern de luni. Comparativ cu anul 2017, in anul 2018 se constata o 

scadere a rezultatelor financiare inregistrate de intreprinderile publice centrale, inclusiv in ceea 

ce priveste platile restante inregistrate de acestea, se arata in nota. 

 

Raportul cuprinde analiza principalilor indicatori economico-financiari monitorizati de 

Ministerul Finantelor Publice in temeiul O.G. nr. 26/2013 pentru un numar total de 1.475 

intreprinderi publice, atat in exercitiul financiar 2018 cat si in dinamica, grupate dupa cum 

urmeaza: 225 intreprinderi publice centrale (I.P.C) aflate in subordinea, in coordonarea, sub 

autoritatea ori in portofoliul autoritatilor publice tutelare centrale (A.P.T.C.); 1.250 intreprinderi 

publice locale aflate in subordinea, in coordonarea, sub autoritatea ori in portofoliul autoritatilor 

publice tutelare locale. 

 

O alta tema este analiza aplicarii guvernantei corporative in temeiul O.U.G. nr. 109/2011 pentru 

un numar total de 1.316 intreprinderi publice grupate dupa cum urmeaza: 147 intreprinderi 

publice centrale active1 aflate in subordinea, in coordonarea, sub autoritatea ori in portofoliul 

autoritatilor publice tutelare centrale; 1.169 intreprinderi publice locale (I.P.L.) active aflate in 

subordinea, in coordonarea, sub autoritatea ori in portofoliul autoritatilor publice tutelare locale, 

din care un numar de 792 intreprinderi publice locale sunt organizate ca societati cu raspundere 

limitata. 

 

In anul 2018 valoarea totala a participatiilor detinute direct/indirect de stat la cele 225 de 

intreprinderi publice centrale au fost in suma de 26,3 mld. lei. In cadrul intreprinderilor publice 

si-au desfasurat activitatea un numar de 183.152 persoane. Companiile mai au datorii totale in 

suma 23,8 mld. lei din care plati restante in suma de 4,4 mld. lei. 

 

In anul 2018 fata de anul 2017 s-a constatat o scadere a veniturilor totale cu suma de 2,9 mld. lei 

si o crestere a cheltuielilor totale cu suma de 1,0 mld. lei, ceea ce a determinat si o scadere a 

rezultatului brut cu suma de 4,4 mld. lei. 

 

Au beneficiat de cele mai mari subventii pentru exploatare si pentru investitii intreprinderile 

publice centrale aflate sub autoritatea Ministerului Transporturilor in suma de 5,1 mld. lei, 

reprezentand o pondere de 85% din totalul de 6,0 mld. lei al subventiilor acordate. 
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Platile restante au crescut cu suma de 0,4 mld. lei, respectiv de la suma de 4,0 mld. lei la 

31.12.2017, la suma de 4,4 mld. lei la 31.12.2018 datorita, in principal, cresterii cu suma 0,2 mld 

lei la Societatea Complexul Energetic Hunedoara S.A.; Societatea Nationala de Transport 

Feroviar de Marfa "CFR - MARFA" SA. cu o crestere in suma de 0,05 mld lei si operatori din 

industria de aparare (ROMAERO S.A., UZINA MECANICA ORASTIE S.A., AVIOANE 

CRAIOVA S.A.) si unele filiale ROMARM SA, inregistrand o crestere in suma de 0,06 mld lei. 

 

Ca o comparatie, in 2016, profitul brut a fost in suma de 6,753 miliarde de lei inregistrat de un 

numar de 143 intreprinderi publice de stat, iar pierderile au totalizat 1,496 miliarde de lei, 

inregistrate de 58 de companii publice de stat. 

 

 Guvernul a reinceput sa se infrupte din profitul companiilor la care e actionar: Le obliga 

sa plateasca dividende suplimentare 

 Guvernul a stors o suma record de la companiile de stat, ca sa acopere deficitul bugetar 

 Transgaz nu vrea sa dea la stat 90% din profit, de teama ca va ramane fara bani de 

investitii 

 

In ce priveste platile restante inregistrate de intreprinderile publice din administratia publica 

centrala la 31.12.2018, nu au atins tinta convenita de reducere aprobata prin Bugetele de Venituri 

si Cheltuieli pentru anul 2018. 

 

Cele 1.250 de intreprinderi publice locale au 98.245 de angajati si au realizat anul trecut venituri 

totale in suma de 10,4 mld. lei, din care subventii acordate de la bugetele locale in suma de 1,3 

mld. lei, precum si cheltuieli totale in suma de 10,2 mld. lei; 

 

Rezultat brut este in suma totala de 0,2 mld. lei obtinut astfel: profit brut in suma de 0,5 mld. lei 

inregistrat de un numar de 564 intreprinderi publice locale; pierdere bruta in suma de 0,3 mld. lei 

inregistrata de un numar de 394 intreprinderi publice locale; Datoriile totale in suma de 6,0 mld. 

lei din care plati restante in suma de 2,9 mld. lei. 

 

In anul 2018, fata de anul 2017, s-a inregistrat o crestere a veniturilor totale cu suma de 0,4 mld. 

lei, o crestere a cheltuielilor totale cu 0,6 mld. lei si o scadere a rezultatului brut cu suma de 0,2 

mld. lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

http://www.ziare.com/afaceri/profit/guvernul-a-reinceput-sa-se-infrupte-din-profitul-companiilor-la-care-e-actionar-le-obliga-sa-plateasca-dividende-suplimentare-1537562
http://www.ziare.com/afaceri/profit/guvernul-a-reinceput-sa-se-infrupte-din-profitul-companiilor-la-care-e-actionar-le-obliga-sa-plateasca-dividende-suplimentare-1537562
http://www.ziare.com/economie/deficit-bugetar/guvernul-a-stors-o-suma-record-de-la-companiile-de-stat-ca-sa-acopere-deficitul-bugetar-1541640
http://www.ziare.com/transgaz/privatizare/transgaz-nu-vrea-sa-dea-la-stat-90-la-suta-din-profit-de-teama-ca-va-ramane-fara-bani-de-investitii-1507055
http://www.ziare.com/transgaz/privatizare/transgaz-nu-vrea-sa-dea-la-stat-90-la-suta-din-profit-de-teama-ca-va-ramane-fara-bani-de-investitii-1507055
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 Cum arata Romania cu stelutain drafturile Comisiei Europene. Doar noi si Marea 

Britanie figuram fara nume de comisar  

Ursula von der Leyen va face publică marți lista noii Comisiei Europene, după care comisarii 

propuși de statele membre vor intra în procedurile de audiere în comisii și apoi la votul din 

plenul Parlamentului European. Anul acesta există două puncte roșii pe drafturile noii Comisii 

întocmite la Bruxelles - Marea Britanie care este așteptată să iasă din UE, și România, care este 

marcată cu steluță - într-unul nu are niciun nume de comisar, iar în al doilea are două nume de 

comisar, situație ridicolă pentru țara noastră.  

Draft Comisia Europeană 

Cum s-a ajuns aici? Procedura desemnării comisarului european al României s-a făcut într-o 

totală lipsă de transparență, fără nicio comunicare publică pe subiect. Presa a aflat neoficial că 

Viorica Dăncilă a trimis Ursulei von der Leyen numele Rovanei Plumb și pe al lui Dan Nica 

pentru postul de comisar care ar reveni României. Tot neoficial s-a aflat că portofoliul pe care îl 

va primi țara noastră în Executivul european este cel al Transporturilor.  

Președintele Klaus Iohannis a relatat, într-o discuție cu jurnaliștii, că a fost sunat de Viorica 

Dăncilă care i-a comunicat că vrea să trimită la Bruxelles numele Nica și Plumb, Președintele 

recomandându-i să facă altă propunere deoarece aceasta este proastă. Iohannis a povestit că a 

fost sunat din nou de Dăncilă care i-a comunicat că rămâne pe poziții și șeful Statului a avertizat-

o că dacă propunerea va fi respinsă, România va avea o problemă.  

Tot neoficial a venit de la Bruxelles și informația potrivit căreia Ursula von der Leyen nu îi 

dorește în Comisie nici pe Dan Nica nici pe Rovana Plumb.  

În 20 august Viorica Dăncilă s-a deplasat la Bruxelles pentru o întâlnire cu președintele Comisiei 

Europene. După această întâlnire, premierul român a evitat să comenteze subiectul legat de 

comisarul european al României, deși acesta fusese punctul principal al discuției.  

”Am avut astăzi, la Bruxelles, o întâlnire extrem de plăcută și productivă cu președintele ales al 

Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, pe care o felicit pentru nominalizarea la conducerea 

viitoarei Comisii Europene și o asigur de sprijinul deplin al Guvernului României în eforturile 

asumate de consolidare a proiectului european. Am avut bucuria de a primi aprecieri și felicitări 

din partea Ursulei von der Leyen pentru modul în care am gestionat Președinția României la 

Consiliul Uniunii Europene, un mandat de succes și un proiect care a consolidat poziția țării 

noastre la nivelul Uniunii. Am purtat totodată cu președintele Comisiei o discuție amplă 

privitoare la implementarea Agendei Strategice a UE (2019-2024) și am elaborat obiectivele 

României pentru perioada suprapusă mandatului noii Comisii Europene, în domenii legate de 

asigurarea securității energetice, sectorul digital, schimbările climatice, rolul UE în plan global. 

În cadrul aceleiași discuții am abordat și aspecte legate de viitorul comisar european din partea 

României, inclusiv în ceea ce priveşte conturarea portofoliului alocat țării noastre în cadrul 
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Comisiei Europene”, a arătat prim-ministrul României într-un mesaj postat pe pagina de 

Facebook.  

La București se știa deja că Ursula von der Leyen ar fi informat-o pe Dăncilă că nu ar agrea 

propunerile primite din partea României. Totuși, un mesaj clar și oficial din partea noului 

președinte al Comisiei Europene nu a existat, deși, așa cum susțin surse oficiale de la București, 

un refuz oficial al fi trebuit să apară joia trecută.  

Se pare că von der Leyen, care a trecut cu greu de votul Parlamentului European, ar prefera să nu 

îi antagonizeze pe europarlamentarii socialiști, așteptând ca propunerea făcută de Viorica 

Dăncilă să fie respinsă la audierile din comisia de transporturi a Parlamentului European. La 

audieri se pare că dintre cei doi români aflați pe lista va intra Rovana Plumb, pentru că Ursula 

von der Leyen și-a dorit o comisie formată din bărbați și femei în egală măsură, iar sexul 

candidatului României ar fi depins de cel al propunerii făcute de italieni. Noul Cabinet de la 

Roma a trimis propunerea sa - un bărbat - așa că, pentru păstrarea echilibrului, la audieri va intra 

Rovana Plumb.  

Deci, și în cazul în care Plumb ar pica la audieri, noua propunere ar urma să fie tot o femeie. 

Luminița Odobescu și Ramona Mănescu sunt numele vehiculate pentru preluarea portofoliului 

european al Transporturilor, însă la vârful PSD se vorbește în continuare despre postul de 

comisar ca fiind rezervat pentru Viorica Dăncilă, în ideea că aceasta ar fi pentru ea unica soluție 

de ieșire onorabilă din criza de partid și de guvern.  

Care este procedura de desemnare a comisarilor europeni 

Comisarii desemnați se prezintă în fața comisiilor parlamentare competente în domeniile de 

activitate care vor intra în portofoliul lor. Fiecare comisie se reunește apoi pentru a-și întocmi 

evaluarea privind cunoștințele de specialitate și prestația candidatului, care este transmisă 

Președintelui Parlamentului European. O evaluare negativă a determinat deja în trecut retragerea 

unor candidați din proces. Întreaga Comisie, inclusiv președintele Comisiei și Înaltul 

Reprezentant al Uniunii pentru afaceri externe și politica de securitate, trebuie să fie apoi supusă 

unui vot unic de aprobare din partea Parlamentului. După ce au primit aprobarea Parlamentului, 

președintele și comisarii sunt numiți în mod oficial de Consiliu, care hotărăște cu majoritate 

calificată. 

(Sursa: Digi 24) 
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Boris Johnson se pregăteşte să oprească în mod legal amânarea Brexit 

Prim-ministrul britanic Boris Johnson pregăteşte un plan legal pentru stoparea unei amânări a 

ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană, a anunţat duminică publicaţia The Telegraph, 

conform Reuters. 

Boris Johnson se pregăteşte să oprească în mod legal amânarea Brexit 

Consilierii lui Boris Johnson s-au reunit duminică pentru a stabili o strategie prin care să 

oprească încercările Parlamentului de a forţa o amânare de trei luni a Brexit, în cazul în care nu 

se stabileşte un acord. 

Conform acestui plan, Boris Johnson ar urma să trimită o scrisoare alături de cererea de 

prelungire a Articolului 50, prin care să transmită că Guvernul Marii Britanii nu doreşte o 

amânare peste termenul de 31 octombrie. 

Membrii Camerei Lorzilor din Parlamentul de la Londra au adoptat vineri proiectul care evită 

ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană fără Acord, după ce acesta fusese adoptat miercuri 

şi de Camera Comunelor. Cel mai probabil, documentul va fi promulgat luni de către regina 

Elizabeth. 

Ulterior, premierul Marii Britanii, Boris Johnson, a propus convocarea alegerilor parlamentare 

anticipate în octombrie, în contextul impasului generat de hotărârea Camerei Comunelor privind 

evitarea producerii unui Brexit fără acord, dar propunerea a fost respinsă de parlamentarii din 

Camera Comunelor. 

Boris Johnson, noul prim-ministru britanic a adoptat o abordare dură faţă de Uniunea Europeană, 

respingând Acordul Brexit elaborat de fostul Cabinet Theresa May cu Bruxellesul şi afirmând că 

Marea Britanie se va retrage din Blocul comunitar pe 31 octombrie 2019 cu sau fără un nou 

tratat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Noi proteste ale „Vestelor galbene” au avut loc în Franţa 

Noi proteste antiguvernamentale organizate de mişcarea „Vestelor galbene” au avut loc sâmbătă 

în mai multe oraşe din Franţa, manifestanţii solicitând din nou îmbunătăţirea condiţiilor de trai şi 

demisia preşedintelui Emmanuel Macron, potrivit France 24. 
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Noi proteste ale „Vestelor galbene” au avut loc în Franţa 

Deşi „Vestele galbene” au avut o activitate redusă în timpul verii, liderii acestei mişcări încearcă 

acum să obţină sprijin pentru o nouă serie de proteste în condiţiile în care Guvernul de la Paris 

plănuieşte o reformă a sistemului francez de pensii. 

Potrivit Poliţiei, aproximativ 1.500 de persoane au manifestat în oraşul Montpellier, din sudul 

ţării. O maşină de Poliţie a fost incendiată ca urmare a unui atac cu o sticlă incendiară, iar forţele 

de ordine au fost nevoite să folosească gaze lacrimogene pentru a potoli violenţele. 

Mai multe magazine au fost vandalizate, iar Poliţia a anunţat că trei persoane au fost reţinute în 

urma acestor proteste. 

Manifestaţii au avut loc şi în oraşe precum Rouen, Strasbourg şi Toulouse, mii de persoane 

participând la proteste în fiecare dintre aceste oraşe. 

„Suntem cu toţii aici, vrem ca Guvernul să facă o schimbare majoră în ceea ce priveşte politicile 

sale (...), iar o schimbare radicală poate să aibă loc doar prin demisia Guvernului”, a declarat 

Alexandre Chantry, un lider al „Vestelor galbene” din Lille. 

La Paris doar câteva zeci de persoane au protestat pe Champs-Elysees, în condiţiile în care 

autorităţile locale menţin o interdicţie referitoare la proteste. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Lovitura pentru Putin, dupa alegerile locale de la Moscova. Partidul de guvernamant ar 

fi pierdut o treime din mandate 

Partidul Rusia Unită, care îl sprijină pe preşedintele Vladimir Putin şi care se află la putere, a 

pierdut un număr mare de mandate în consiliul local din Moscova, a relatat luni agenţia de ştiri 

RIA, sugerând că strategia de vot promovată de oponenţi ar fi dat rezultate, potrivit agenției 

Reuters, citată de Agerpres. 

 

Alegerile de duminică au fost unul dintre cele mai atent monitorizate scrutine din ultimii ani 

după ce excluderea multor candidaţi de opoziţie a declanşat cele mai ample proteste din capitala 

Rusiei din ultimul deceniu. 

 

Deşi local, scrutinul de la Moscova a fost prezentat de proeminentul politician de opoziţie 

Aleksei Navalnîi şi de aliaţii săi ca o oportunitate pentru o consolidare în faţa partidului Rusia 

Unită înaintea alegerilor parlamentare naţionale din 2021. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2019/09/09/rusia-partidul-de-guvernamant-ar-fi-pierdut-o-treime-din-mandate-la-alegerile-locale-de-la-moscova-dupa-proteste-ria--366402?fbclid=IwAR1fqwxn6-VjCjVDvLJgGJVasCpl4bCatz7AutLDLWOdIK7_9vhqIylYOXI
https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia/s-au-incheiat-alegerile-locale-din-rusia-un-test-pentru-vladimir-putin-doar-unul-din-cinci-rusi-a-votat-1184630
https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia/proteste-pentru-democratie-si-alegeri-libere-in-rusia-sute-de-manifestanti-au-fost-arestati-1172024
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Protestele au izbucnit la mijlocul lunii iulie după ce Comisia Electorală Centrală a refuzat să 

înregistreze un număr mare de candidaţi ai opoziţiei, spunând că aceştia nu au reuşit să adune 

suficiente semnături de la susţinători reali. 

 

Candidaţii excluşi, printre care şi aliaţi ai lui Navalnîi, au denunţat acţiunea, spunând că este un 

truc folosit pentru a-i opri să câştige locuri în consiliul local din Moscova. 

 

Navalnîi şi-a îndemnat susţinătorii să voteze tactic în întreaga Rusia pentru candidatul cu cele 

mai mari şanse de a învinge Rusia Unită. 

 

Candidaţii de la Moscova ai Rusiei Unite s-au promovat ca independenţi, într-o aparentă 

încercare de a se distanţa de partid, a cărui popularitate este la cel mai scăzut nivel din ultimii 

peste 10 ani. 

 

Rezultatele aproape complete citate de agenţia de ştiri RIA sugerează că Rusia Unită a pierdut 

aproape o treime din mandatele pe care le deţinea până acum. 

 

Conform RIA, Rusia Unită ar urma să controleze 26 din cele 45 de locuri din consiliul local din 

Moscova, suficiente pentru a-şi menţine majoritatea. La alegerile din 2014 s-a descurcat mai 

bine, obţinând 28 de locuri cu numele său şi alte 10 prin candidaţii independenţi pe care i-a 

susţinut. 

 

De această dată, RIA a precizat că Partidul Comunist a luat mandate de la Rusia Unită, obţinând 

13 locuri, în creştere faţă de cele cinci de data trecută. Alte două partide - Partidul Iabloko, de 

opoziţie, şi Partidul Rusia Corectă - ar fi câştigat câte trei locuri, conform agenţiei ruse de presă. 

 

Alegeri locale sau regionale au avut loc în întreaga Rusie. Însă atenţia a fost asupra scrutinului de 

la Moscova, după ce demonstraţiile din această vară s-au transformat în cea mai mare mişcare de 

protest prelungită din Rusia din 2011-2013. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Emmanuel Macron şi Vladimir Putin au discutat despre situaţia din Ucraina 

Preşedintele francez Emmanuel Macron a avut o discuţie telefonică cu omologul său rus 

Vladimir Putin duminică, înaintea unei întâlniri a Consiliului Franco-Rus pe probleme de 

securitate programată luni în Moscova, a anunţat Administraţia de la Paris prin intermediul unui 

comunicat, conform Reuters. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia/proteste-la-moscova-duma-de-stat-anunta-o-reuniune-extraordinara-consacrata-unei-presupuse-ingerinte-straine-1172589
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Emmanuel Macron şi Vladimir Putin au discutat despre situaţia din Ucraina 

Cei doi lideri au discutat şi despre schimbul recent de prizonieri dintre Ucraina şi Rusia, 

menţionând că acest lucru a oferit o oportunitate pentru reluarea discuţiilor în formatul 

Normandia, pentru a discuta despre problemele dintre Rusia şi Ucraina. 

De asemenea, Macron şi Putin au discutat despre tensiunile globale generate de Iran şi şi-au 

manifestat dorinţa ca toate părţile implicate să facă tot posibilul pentru deescaladarea 

conflictului. 

La discuţiile în formatul Normandia participă liderii Franţei, Germaniei, Rusiei şi Ucrainei. 

Preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, a declarat joi că un schimb de prizonieri între ţara sa şi 

Ucraina va avea loc curând, după ce o instanţă de la Kiev a decis eliberarea unui bărbat suspectat 

că ar fi fost implicat în prăbuşirea avionului Malaysia Airlines în Ucraina, în 2014. 

Ucraina încearcă de mai mult timp să negocieze eliberarea a zeci de prizonieri, inclusiv a celor 

24 de marinari reţinuţi de Rusia în Strâmtoarea Kerci anul trecut. În acest moment nu este clar 

câţi cetăţeni ruşi sunt reţinuţi în Ucraina. 

Conflictul dintre Armata ucraineană şi forţele susţinute de Rusia a dus la moartea a aproximativ 

13.000 de persoane în estul Ucrainei din 2014 şi până în prezent. Cu toate că un armistiţiu 

semnat în 2015 a dus la încetarea conflictului, unele confruntări de mică amploare încă mai au 

loc uneori. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Rusia îşi doreşte să discute cu Uniunea Europeană despre lupta împotriva terorismului 

Adjunctul ministrului rus de Externe, Oleg Syromolotov, a declarat că Moscova îşi propune să 

poarte negocieri la nivel înalt cu reprezentanţi ai Uniunii Europene în privinţa luptei împotriva 

terorismului, potrivit agenţiei de presă TASS. 

Rusia îşi doreşte să discute cu Uniunea Europeană despre lupta împotriva terorismului 

„Doresc să confirm că suntem pregătiţi să extindem dialogul dintre Rusia şi Uniunea Europeană 

în sfera luptei împotriva terorismului, cu scopul de a întări stabilitatea şi securitatea continentului 

european”, a spus diplomatul rus. „Sperăm să avem consultări bilaterale în viitorul apropiat”, a 

adăugat acesta. 
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Potrivit lui Syromolotov, Rusia este deschisă la consultări cu toţi partenerii interesaţi de acest 

subiect. El a mai declarat că o eventuală cooperare dintre Rusia şi Uniunea Europeană nu ar 

trebui să fie influenţată de abordările politice. „Ar trebui să fim pragmatici şi să ne ghidăm după 

scopul de a asigura securitatea cetăţenilor noştri”, a mai adăugat el. 

Oficialul rus a mai spus că luni vor avea loc, la Viena, noi discuţii între Rusia şi Statele Unite cu 

privire la combaterea terorismului. Cele două părţi ar urma să discute subiecte precum activitatea 

grupării Stat Islamic în Afganistan, situaţia din regiunea Sahel, finanţarea terorismului şi 

înfiinţarea unui mecanism ONU privind terorismul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Igor Dodon: Republica Moldova şi Rusia au convenit reducerea preţului gazelor naturale 

Preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, a informat pe Facebook că a ajuns la un acord cu 

omologul său rus, Vladimir Putin, cu privire la reducerea preţului pe care Moldova îl plăteşte 

pentru gazele provenite din Rusia, informează agenţia de presă TASS. 

Dodon: Republica Moldova şi Rusia au convenit reducerea preţului gazelor naturale 

„Am fost de acord, în principiu, şi am realizat o coordonare a viitorilor paşi în privinţa cooperării 

în domeniul gazelor, astfel încât pot anunţa că tarifele pentru consumatorii finali nu vor creşte. 

Cel mai devreme la 1 octombrie, preţul gazelor ruseşti pentru Moldova urmează să scadă”, a 

scris Dodon. 

Acordul despre care a vorbit Dodon a fost discutat în cadrul întâlnirii de sâmbătă dintre cei doi 

lideri. 

Contractul actual al Republicii Moldova cu gigantul rus Gazprom expiră anul acesta. Anterior, 

preşedintele moldovean a declarat că doreşte să negocieze o reducere a tarifelor pentru gazele din 

Rusia. El a mai spus că Guvernul anterior a lăsat în urmă „o bombă energetică” ce ar putea duce 

la o creştere foarte mare a preţului gazelor pentru populaţie. De asemenea, el a mai adăugat că 

Republica Moldova este îngrijorată cu privire la faptul că aprovizionarea cu gaze via Ucraina ar 

putea fi întreruptă. 

(Sursa: Mediafax) 

 


